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Přítomni byli:  prof. MUDr. Věra Adámková, CSc.  

Ing. Hana Aulická Jírovcová  

MUDr. Jiří Běhounek  

MUDr. Milan Brázdil 

Andrea Brzobohatá  

MUDr. Jaroslav Dvořák 

MUDr. Kamal Farhan  

MUDr. Miloslav Janulík 

MUDr. Vít Kaňkovský 

MUDr. David Kasal 

MUDr. Jiří Mašek  

doc. PaedDr. Ilona Mauritzová, Ph.D.  

Mgr. Jana Pastuchová 

Ing. Petr Pávek  

Bc. Daniel Pawlas  

PhDr. Olga Richterová, Ph.D.  

doc. MUDr. Bohuslav Svoboda, CSc.  

Ing. Petr Třešňák   

prof. MUDr. Vlastimil Válek, CSc., MBA, EBIR   

MUDr. Jiří Ventruba 

Prof. MUDr. Rostislav Vyzula, CSc.  

 

 

Omluveni:  PaedDr. Alena Gajdůšková  

   Karla Maříková 

   prof. MUDr. Julius Špičák, CSc. 

 

 

  

Schůzi výboru zahájila v 13.45 hodin předsedkyně výboru, paní profesorka Věra 

Adámková. Přivítala všechny přítomné hosty. 

 

Poté seznámila přítomné s programem schůze s tím, že na programu je pouze jeden 

bod a tím je ST 5 – novela zákona o léčivech. Jedná se o garanční výbor.  



 

1) Vládní návrh novely zákona o léčivech – EU - /sněmovní tisk 5/ - garanční výbor 

 

 

Proběhlo hlasování o programu: PRO: 21, PROTI: 0, ZDRŽELO SE: 0. (Usnesení č. 

25 přijato) 

 

 

 

AD 1) Vládní návrh novely zákona o léčivech – EU - /sněmovní tisk 5/ - garanční výbor  

 

prof. Věra Adámková, předsedkyně výboru – Požádala pan ministra o krátká úvodní slova. 

 

Mgr. et. Mgr. Adam Vojtěch, ministr zdravotnictví – Uvedl vládní návrh novely zákona o 

léčivech. Primárně se jedná o transpozici směrnice. Lhůta pro transpozici vyprší dne 15. února 

2018, i proto se snaží, aby 3. čtení proběhlo ještě v tomto týdnu. Výbor si osvojil 

pozměňovací návrh, který předložil – týká se odložení sankcí. Na plénu sněmovnu poté byly 

načteny další 2 pozměňovací návrhy. Postupně okomentoval všechny předložené PN, a řekl 

k nim za MZ stanoviska. První návrh je pana poslance Dvořáka, který si klade za cíl znovu 

zavést dobrovolnou e-preskripci. Za MZ nedoporučuje ke schválení, z důvodu, které už 

nemusí znovu opakovat, protože už zde několikrát padly. Předevčírem dosáhli rekordu 

v počtu předepsaných elektronických receptů – za jeden den jich bylo 245 tisíc. Systém 

v zásadě funguje, a myslí si, že není na místě tuto povinnost rušit. Pokud jde o PN pana 

poslance Nachera, který se týká zrušení zodpovědnosti zadavatele a šiřitele reklamy léčivých 

přípravků, po diskusi tento návrh MZ také nedoporučuje. Je určitě třeba to řešit, ale zdá se, že 

tento návrh nebyl dostatečně prodiskutován. Věří, že návrh o léčivech se bude jistě tento rok 

ještě otevírat – jsou připraveni tuto otázku určitě řešit.  

 

prof. Věra Adámková, předsedkyně výboru – Poděkovala panu ministrovi za stručné 

shrnutí. Ověřovatelem této schůze pověřila pana poslance Běhounka. 

 

prof. Věra Adámková, předsedkyně výboru – Požádala pana zpravodaje, aby nám k tomuto 

tisku řekl krátké sdělení.  

 

posl. Rostislav Vyzula – Shrnul průběh 2. čtení. Primárně se diskutovalo o elektronickém 

receptu, a také o klamavé reklamě. Mohli bychom se každý k těmto návrhům vyjádřit, před 

tím než se bude hlasovat.  

 

prof. Věra Adámková, předsedkyně výboru – Otevřela rozpravu. Slovo předala posl. 

Dvořákovi.  

 

posl. Jaroslav Dvořák – Vyjádřil se ke svému PN. Je příznivec nepovinného elektronického 

receptu. Přes 90% lékařů je do toho zapojená, ti už u toho zůstanou včetně jeho, který e-recept 

používá už 6 týdnů. Momentálně to má spíše své nevýhody, až budou funkční další funkce, 

tzn. psaní opiátů na elektronický recept, nahlédnutí do preskripce svých pacientů – to 

považuje za výhodu. Již zkoušel posílání přes sms, to se ale nějak nezdařilo – jsou to pouze 

technické problémy. Je příznivcem toho, ať se to netlačí jako povinné.  

 

prof. Věra Adámková, předsedkyně výboru – Uzavřela rozpravu. Dala slovo panu 

zpravodaji.  



posl. Rostislav Vyzula – Drobnost k e-receptům – Elektronický recept se v našem státě 

budoval už od roku 2007 a investovalo se do něj velké množství peněz. Říká se, že kolem 160 

– 200 milionů, poté se najednou vše změnilo a najednou se systém vytvořil za 14 milionů. 

Myslí si, že bychom se měli zabývat tím, kde je těch 160 milionů. Vyjádřil se k návrhu pana 

poslance Nachera, který se týká klamavé reklamy. Je třeba si zde říci, zda chceme šmahem 

zrušit, to co jsme dobu budovali. Vyjádřil se k reklamě na potravinový doplněk, která říká, že 

dokáže vyléčit diabetes typu 1. Uvedl příklad. Je třeba, aby byl šiřitel nesl do jisté míry 

zodpovědnost. Můžeme tedy přejít k návrhu hlasovací procedury a dále k hlasování.  

 

posl. Rostislav Vyzula – Seznámil přítomné s hlasovací procedurou. Procedura je velice 

jednoduchá. 

 

prof. Věra Adámková, předsedkyně výboru – Nechala hlasovat o návrhu procedury.  

 

  

Proběhlo hlasování o navržené proceduře k ST 5: PRO: 21, PROTI: 0, ZDRŽELO 

SE: 0. 

 

 

Hlasování o pozměňovacích návrzích 
 

 PN A _ Usnesení č. 21 (z 5. schůze VZ) – Stanovisko ministra je doporučující. 

Stanovisko zpravodaje je doporučující. Hlasování o doporučujícím stanovisku 

/21:0:0/. Stanovisko výboru je doporučující.  

 PN B (207) _ posl. Dvořák – Stanovisko ministra je nedoporučující. Stanovisko 

zpravodaje je nedoporučující. Hlasování o nedoporučujícím stanovisku /13:6:0/. 

Stanovisko výboru je nedoporučující.  

 PN C (228) _ posl. Nacher – Stanovisko ministra je nedoporučující. Stanovisko 

zpravodaje je nedoporučující. Hlasování o nedoporučující stanovisku /17:3:1/. 

Stanovisko výboru je nedoporučující.  
 

 

posl. Rostislav Vyzula – Přečetl návrh usnesení k vládnímu návrhu novely zákona o léčivech.  

 

Proběhlo hlasování o takto navrženém usnesení k ST 5: PRO: 18, PROTI: 1, 

ZDRŽELO SE: 2. (Usnesení č. 26 přijato) 

 

prof. Adámková, předsedkyně výboru – Ukončila tento bod.  

 

 

 

Sdělení předsedkyně 

 
prof. Věra Adámková, předsedkyně výboru – Informovala o dokumentu, který byl přidělen 

na výbor – jedná se o prověření léčivého přípravku „Enterosgel“. Firma má uvedeno pouze 

oprávnění k výrobě kosmetických přípravku, ale zdá se, že není vyráběn ani na území EU – 

tato informace se bude ještě prověřovat.  

 



3. čtení tohoto návrhu, který byl dnes na výboru projednán, by mělo být na programu 

sněmovny v pátek 26. ledna.  

 

Další řádná schůze bude příští středu 31. ledna 2018, které bude předcházet neveřejné 

jednání na Ministerstvu zdravotnictví.  
 

prof. Věra Adámková, předsedkyně výboru – Požádala, aby případné návrhy, které by se 

mohly zahrnout na jednání VZ, byly zaslány na sekretariát výboru nejpozději do tohoto pátku.  

 

 

prof. Adámková, předsedkyně výboru – Ukončila 7. schůzi Výboru pro zdravotnictví. 

  

Schůze skončila v 14.15 h. 

Za správnost: Mgr. Martin Blažek  

 

 

 

 

 

 

 

MUDr. Jiří Běhounek, v. r.                 prof. MUDr. Věra Adámková, CSc., v. r.  

     ověřovatel výboru         předsedkyně výboru  


